
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Číslo 1.                                                                                                                                                 školní rok 2018/2019 

Nepravidelný občasník – Vánoční vydání 

 



 

 

        OBSAH                                      02 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

      ÚVODNÍK 
 
      ROZHOVOR ZŠ 
 
      TÉMA 
 
      ROZHOVOR S… 

 
      SPORT 
 
      POVÍDKA 
 
      PRO ČTENÁŘE 
 
      ŠPALÍČEK HER 
 
      I. STUPEŇ ZŠ 
 
      POZVÁNKY  
 
      ANKETY 
 
      ROZHOVOR   
      S LEGENDOU 
 
      NAŠI MAZLÍČCI 
 
      REPORTÁŽ 
 
      VZKAZY 
 
      KOMIKS 
 Za vznik tohoto časopisu děkujeme: Vedení školy, za umožnění uskutečnění myšlenky 

          Žákům za nápady 
          Sponzorovi Lékárně BENU Čelákovice 
          Rodičům a kamarádům za pomocnou ruku při tisku 



 

 

         ÚVODNÍK                 03 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
         Právě tvoříme (selfie na památku ☺) 

 
            REDAKCE: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Naše redakce je velmi různorodá a tvůrčí.  

Mezi nejmladší, ale velmi šikovné patří Matyáš a Terka z 6. A, kteří 

mají v tomto čísle pod palcem rubriku: Ze života mazlíčků, Rozhovor 

se starostou a místostarostkou a Špalíček her. Matyáš se v tomto čísle 

pochlubí i vlastní povídkou. 

Za 7. A podali fantastický a neuvěřitelný výkon Honza a Viktor se svým 

(myslím, že těžko překonatelným) komiksem. Oba se podíleli také na 

grafické úpravě obrázků. Máme radost, že v závěrečném sprintu se 

k nám přidal i Patrik se článkem Vánoce. 

Žáci 8. B jsou v redakci zastoupeni největším počtem členů. Elis si 

vzala na starost rubriku Události a pozvánky, aby vám neunikly žádné 

důležité informace. Díky Adél se dozvíte výsledky a překonávání re-

kordů ve Sportovní rubrice. Vláďa se podílí na grafické úpravě celého 

čísla časopisu. 

To nejlepší nakonec… jsem moc ráda, že ačkoli už nenavštěvuje tuto 

školu, tak i přesto je pořád naše a tvrdě pracuje – Verča… Je pode-

psána pod Rozhovorem s paní ředitelkou a Tipy na čtení.   

Největší mazáky na škole zastupuje Pavel z 9. A, který pomáhal se 

vznikem tohoto čísla. 

Na závěr – za nic neručí, pouze podporují talenty výše zmíněných nad-

šených žáků a mají radost… paní učitelka a pan učitel. ☺ 

 

Slovo paní učitelky 

 

     Milé děti, studenti, učitelé, ba-

bičky, kamarádi, rodiče, sponzoři, 

zvědavci, posměváčci… prostě 

hezký den každému, kdo čte tyto 

řádky. V rukou držíte zbrusu nový, 

potem zalitý, s radostí připravo-

vaný, několika hádkami okořeněný, 

ale s velkým nasazením vytvořený 

časopis žáků NAŠÍ Základní školy        

J. A. KOMENSKÉHO v Čelákovi-

cích. Mám obrovskou radost 

z toho, že své talenty a chuť podílet 

se na tvorbě časopisu spojili zá-

stupci všech ročníků na druhém 

stupni. Naši redaktoři si toto číslo 

připravili celé sami. Počínaje výbě-

rem témat jako zpracování textů, 

fotografie, rozhovory a další, a to 

s jediným cílem: zpříjemnit vám 

den. Věřím, že nyní budete mít 

dnešek o kousek hezčí. O to nám 

šlo. 

Příjemné počtení. 

 

 

 

 

 

Školní redakce 
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     Na paní ředitelku základní školy J. A. Ko-

menského v Čelákovicích a zároveň paní 

učitelku výtvarné výchovy PaedDr. Alenu 

Pechalovou jsme měli pár otázek ve vol-

ných chvílích, kterých má sporadicky.  

 

Zavítala jsem přímo do ředitelny, 

která je prostorná a zároveň útulná. 

Paní ředitelka mne přivítala u dveří, 

ale seděly jsme u velikého stolu, od 

kterého se řídí celá škola. 

 

Jak vzpomínáte na svá školní 

léta? 

Hodně ráda, protože to byla taková 

bezstarostná doba. 

 

Jaký předmět jste měla nejradši 

a jaký naopak nejméně? 

Měla jsem vždy ráda češtinu, ruš-

tinu a nesnášela jsem fyziku. 

 

Čím jste chtěla být jako malá? 

Novinářkou.  

 

Jak jste později přišla na to být 

ředitelkou? 

 Jsem především učitelkou, a to 

budu celý život. Šla jsem do toho 

nejspíše kvůli tomu, že na pedago-

gickou školu šla moje sestra, která 

byla o rok starší, takže jsme obě 

dvě šly na učitelku s tím, že jsem 

původně šla na učitelství druhého 

stupně (český jazyk a výtvarná vý-

chova). Tam jsem se nedostala, 

musela jsem rok zůstat doma za tu 

dobu jsem si udělala státní zkoušku 

z ruštiny a psaní na stroji. Pak jsem 

se hlásila na první stupeň a tam to 

šlo nějak samo. 

 

 

Plánujete nové akce do bu-

doucna? 

Já myslím, že těch akcí máme 

strašné množství a že se do nich 

skoro ani nevejdeme, ale třeba 

příští rok plánujeme velké akce 

k oslavě 50letého výročí školy, což 

se nestává každý den, takže bude 

průvod městem a velké otevření 

atria. To je akce, na kterou se sou-

středíme teď. Plánuji zhruba na rok 

dopředu. 

 

 

 

Jste spokojená se současným 

stavem školy? 

Člověk asi není nikdy spokojený do-

konale, jsem spokojená do určité 

míry a myslím, že je pořád co zlep-

šovat. 

 

Co na své práci máte ráda a co 

vůbec? 

 Mám ráda práci v kanceláři a uží-

vám si učení s dětmi. Nemám ráda 

řešení ředitelských důtek, výchovné 

komise a podobné věci. 

 

 

Jaké máte koníčky? 

Především sport, v létě ráda bě-

hám a doma hraju ping pong. Jez-

dím často na divadelní představení. 

 

Máte oblíbenou divadelní hru? 

Revizor od Gogola mě vždy roze-

směje. Jinak jsou to samé odde-

chové komedie. 

 

Je něco, co byste chtěla říci člo-

věku, který se chce stát ředite-

lem? 

Měl by se připravit na to, že moc ka-

marádů mít ve škole nebude. Pořád 

bude ten nadřízený, a ne ten na 

stejné úrovni s nimi.  I když to ředi-

tel tak vnímat nebude většinou ti 

učitelé to tak vnímají a málokdy 

vám řeknou pravdu do očí. Připravit 

se na to, že nebudete nejoblíbe-

nější a budete muset řešit věci, 

které vám nejsou příjemné, a to jak 

se zaměstnanci, tak rodiči a dětmi.  

 

 

 

Děkujeme paní ředitelce za poskyt-

nutý rozhovor a přejeme do dalších 

měsíců stále usměvavé děti i kan-

tory na naší (Vaší) škole.  

 

 

   Verča 8. B 
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                           Vánoce  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

      Vánoce jsou opět tady. Čeká nás to voňavé cukroví, 

slavnostní večeře a samozřejmě dárky pod stromečkem od 

Ježíška. Spousta pohádek a návštěvy příbuzných.  

Víte, jak se Vánoce slavily ještě před 200 lety? 

Dříve hospodyně vstala již brzo ráno, aby vše stihla. K jídlu se 

připravoval například hrách, čočka nebo rybí polévka. Jakmile 

bylo jídlo připraveno, hospodyně se věnovala dětem a otec 

strojil stromeček. Poté, co se všichni sešli u vánočního stolu, 

pronesli modlitbu a poděkovali bohu za všechno, co jim v tom 

roce přinesl. Nikdo nesměl od stolu vstát kromě hospodyně, 

která přinášela jídlo na stůl. Říká se, že kdyby někdo vstal, 

rodina by se příští Vánoce nesešla celá. Totéž platilo i o věšení 

prádla na Štědrý den. 

Na Štědrý večer se sešla celá rodina a povídaly se pohádky        

a příběhy ze starých časů. Rozkrajovala se jablíčka, lilo se 

olovo nebo se házelo obuví, aby mladí věděli, co je příští rok 

čeká. Zda zůstanou doma, nebo je čeká vandr do světa. Dnes 

se již spousta těchto tradic nedodržuje, ale některé stále 

přetrvávají – jako například zdobení stromečku, a také to,            

že hospodyně jako jediná může vstát od stolu, nebo někde je 

stále ještě kapr k večeři. 

Tímto vám přejeme krásné Vánoce a doufáme, že (aby 

nevymizely úplně) i vy budete udržovat tyto tradice i nadále           

a vánoční svátky budou stále svátky klidu a pohody v rodinném 

duchu.                       Patrik 7. A 
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                            Selfie s panem starostou Ing. Josefem Pátkem 
                    A paní místostarostkou Nikolou Ottl.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
        
                                                                                                                         Fotografie: Ing. Josef Pátek  

Rozhovor se starostou města Čelákovic,  
panem Ing. Josefem Pátkem 

 
Proč jste chtěl být starostou? 

Protože mám město Čelákovice 

moc rád, a protože už od mládí 

jsem chodil na radnici s mým ot-

cem natahovat radniční věžní 

hodiny. 

 

Co byste chtěl na Čelákovi-

cích změnit? 

Čelákovice považuji za ideální 

místo k životu a moc významně 

se měnit nemusí, ale přesto 

máme připraveno mnoho pro-

jektů, které změní tvář Čeláko-

vic. 

 

Baví Vás Vaše práce? Jak 

dlouho denně pracujete? 

Moje práce mě baví moc, pro-

tože jí neberu jako práci, ale jako 

poslání.  

 

občanská výchova a dějepis. 

Nebavila mě fyzika, tělocvik (v 

tělocviku jsem se spolužákem 

dokonce založil klub antispor-

tovců), ale dnes mě sport velmi 

baví. 

 

Jak trávíte svůj volný čas? 

S dětmi…mám tři. 

 

Jaké akce chcete plánovat 

pro děti? 

Letos určitě zopakujeme Festi-

val sportu, Den země a další 

akce společně s MDDM. 

 

Můžeme my jako děti po-

moct s rozvojem Čelákovic? 

Určitě ano, zvu třídy společně 

s učiteli na prohlídku radnice, 

při které budeme vždy diskuto-

vat. 

 

 

 

 

 

Již nyní můžeme prozradit, že 

jsme do dalšího čísla vyzpoví-

dali milou paní místostarostku 

Nikolu Ottl.  

                            Terezka 6. A 

Starostování věnuji více než 12 hodin 

denně a půl víkendu. 

 

Měl jste vybranou jinou práci, kdyby 

vás lidé o volbách nevolili? 

Neměl, předpokládal sem že volby do-

padnou dobře. 

 

Jaký předmět jste měl ve škole nej-

radši a jaký Vás nebavil? 

Bavil mě přírodopis, zeměpis a dále 
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V ČEM BUDEME SOUTĚŽIT V ROCE 2018/19: 
 
PROSINEC 2018: 
6. 12. Vánoční laťka (skoky přes tyč do výšky), tělocvična naší školy ČELÁKOVICE, veřejnosti nepřístupné. 
 
10. 12. Vánoční přebor v plavání, městský bazén ČELÁKOVICE, veřejnosti nepřístupné. 
 
LEDEN 2019: 
Basketbal tělocvična Nové školy ČELÁKOVICE, veřejnosti nepřístupné. 

 
 
ÚNOR 2019: 
Házená tělocvična Nové školy ČELÁKOVICE, veřejnosti nepřístupné. 
 
Badminton tělocvična Nové školy ČELÁKOVICE, veřejnosti nepřístupné. 
 
 
BŘEZEN 2019: 
Futsal (halová obdoba fotbalu) tělocvična Nové školy ČELÁKOVICE, veřejnosti nepřístupné. 
 
Jízda zručnosti (na kole), venkovní sportovní hřiště Nové školy ČELÁKOVICE. veřejnosti přístupné. 
 
CO SE JIŽ ODEHRÁLO V ROCE 2018: 
 
ZÁŘÍ 2018: 
1. 9. Čelákovická Hodinovka, místo konání: stadion HOUŠTKA 

14. 9. Atletické Závody, ČELÁKOVICE 

13. 9. In-line brusle, ČELÁKOVICE, veřejnosti přístupné. 

Ringo, hra podobná volejbalu nebo házené, hraje se ale s kroužkem, tělocvična Nové školy ČELÁKOVICE, 

veřejnosti nepřístupné. 

 

20. 9. Atletický čtyřboj, stadion HOUŠTKA 

25. 9. Středoškolský atletický pohár, stadion HOUŠTKA 

26. 9. Krajský atletický čtyřboj, stadion HOUŠTKA 

Čokoládové štafety (běh 10x 250 m pro 3. – 9. třídy) venkovní sportovní hřiště naší školy ČELÁKOVICE, 

Veřejnosti přístupné.  

Umístění II. stupeň: 

1.místo-9.B               2:21,7 
2.místo-8.A               2:50,1 
3.místo-6.A               3:24,8 
 
                     
 



 

 

 
  

ŘÍJEN 2018: 
11. 10. Minifotbal SLZŠ, ČELÁKOVICE, veřejnosti nepřístupné. 
 

 
 
 
 
 
 
18. 10. Stolní tenis (ping pong), ČELÁKOVICE, veřejnosti nepřístupné. 
 
Vybíjená: umístění Starší žákyně    1.místo-8.B 
                                                          2.místo-9.A 
                 umístění Mladší žákyně   1.místo-6.B 
                                                          2.místo-7.C 
                                                          3.místo-7.B 
                 umístění Mladší žáci        1.místo-7.C 
                                                          2.místo-6.A 
                                                          3.místo-6.C 
 
 
LISTOPAD 2018: 
16. - 17. 11. Večerní běh Čelákovicemi. Veřejnosti přístupné. 

29. 11. Florbal, tělocvična naší školy ČELÁKOVICE, veřejnosti nepřístupné. 

Listopadové výsledky v době uzavírky nebyly známy. 

                                         Adél 8. B  

 
 POVÍDKA 

napsal Matyáš 6. A 

     Byla jednou jedna malá vesnička, která byla na takové pusté planetě jménem Zortax. Všichni si tam žili 

krásně, dokud tam nepřiletěli lidé z planety Intol. A ti zlí (z té planety Intol) začali okupovat celou planetu. To 

se lidem ze Zortaxu nelíbilo, a tak se začali bouřit. Někteří okupanti nebyli spokojení s okupací, a tak se k ves-

ničanům přidali. Časem vesnice rostla a sílila. V tom čase si vesničané vyrobili zbraně a štíty. Pak se to stalo, 

lidé z Intolu se báli, a tak radši podepsali mírovou dohodu a odletěli pryč. Šlo to zase všechno do zajetých 

kolejí, jediná změna byla, že se vesnice postupně rozrůstala po celé planetě, až se jednou narodilo děťátko. 

Ale nebylo to jen tak ledajaké děťátko bylo jiné, takové červené a hodně chytré, až to skoro nebylo hezké. 

Děťátko rostlo a rostlo, až z něj vyrostl statný muž. A stal se králem, nikomu se však nelíbilo, jak panoval, 

protože panoval zlým žezlem. Ale zase byl chytrý a při jeho vládě říše kvetla. Bylo to těžké období, ale také to 

bylo období vývoje. Co byste vybrali vy: svrhnout nebo nechat? A tak běžel čas až král zemřel. A tak byl zvolen 

nový král, a ten byl hodný, ale hloupý. Rozkvět se zastavil, ale lidé ho měli rádi. Tak král na trůnu zůstal. No 

jenomže už zase přiletěli lidé z Intolu, a když viděli, jak je ta planeta vyspělá, radši jí zkameněli. Z planety se 

stala památka a také oblíbená turistická stanice. 
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Pro čtenáře, aneb co číst. 

Knihy pro I. i II. stupeň ZŠ. Doporučení, které nyní čtete, je čistě subjektivní a nejedná 

se o žádné novinky či nejlepší bestsellery. 

 

I. stupeň 

Amélie a tma 

Autor: Petra Neomillnerová 

Anotace   

Amélii je dvanáct… a to už dlouhých 122 let. Má černé vlasy, nosí černé šaty, dokonce 

i kolo má černé. S mámou žijí v zapomenutém domě, kde se před 122 lety zastavil čas. 

Bojí se poznat svět venku; bojí se, aby to pak nebolelo. Jenže nuda je horší než bolest 

a necítit nic, to je ze všeho nejhorší. Markéta je pro Amélii nadějí, že její dny nebudou 

jeden jako druhý. Jsou to nejlepší kamarádky, i když je každá tak trochu z jiného 

světa… 

            Vlastní názor: 

Tato      Knížka je pro všechny věkové kategorie. Dospělí v ní uvidí krásnou povídku o přátelství 

a děti jí budou moci vnímat jako zkušenost a uvědomí si, že i přes jejich hádky májí 

kamarádi cenu. Taky pro všechny, co se nebojí strašidel. 

 

II. stupeň 

Dopisy na konec světa 

Autor: Ava Dellaira 

Anotace  

Vše začíná úkolem z anglické literatury: Napište dopis mrtvému člověku. Laurel si vy-

bere Kurta Cobaina, kvůli své sestře May, která ho zbožňovala. Zemřel mladý, stejně 

jako May. Brzy má Laurel notebook plný dopisů mrtvým lidem jako jsou Janis Joplin, 

Heath Ledger, Amelia Earhart nebo Amy Winehouse, které nikdy neplánuje odevzdat 

učitelce. Píše o nástupu na střední školu, začátcích nových přátelství, žití se svojí ro-

dinou, první lásce a o tom nejdůležitějším – zkouší truchlit po May. Ale jak lze truchlit 

pro někoho, koho jste neopustili? Hlasem, který je lyrický a pravdivý stejně jako oblí-

bené skladby. 

             Vlastní názor: 

Kniha pro kohokoliv, kdo si prochází nelehkým obdobím. Pro někoho, kdo je tak trochu 

zmatený a pořád se vrací k tomu samému. Tak stejně jako Laurel, se i on snaží být 

někým jiným, ale nakonec zjistí, že ona je taky někdo. Příběh, jenž vám zlomí srdce      

a jednotlivé kousíčky zase spojí dohromady. 

 

 

                          Verča 8. A 
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Toto jsou hry na ven, potřebujete k nim pouze sebe, kamarády a dobrou ná-

ladu. 

 

Upíre, upíre, začni konat! 

V této hře se všichni hráči postaví do kolečka a zavřou oči a někdo vybere upíra. Teď může hra začít, všichni 

zavřou oči a začnou říkat „upíre, upíre, začni konat! “. V tuto chvíli upír potichu jde někoho zabít tím, že se ho 

dotkne. Zabitý pak zakřičí a dřepne si, pak všichni dvakrát řeknou „upíre, upíre, děkujeme. “ Všichni pak otevřou 

oči a snaží se odhalit upíra. To se dělá tak, že ti, co chtějí, vznesou obvinění na určitého člověka a pak se 

obvinění snaží obhájit. Pak se hlasuje, koho lidi dnes popraví, pokud to není ten, kdo hraje upíra, tak hra pokra-

čuje dál. 

 

Billy Billy Bob 

Stejně jako ve hře Upíre, upíre, začni konat se všichni postaví do kolečka, avšak se změnou, že se někdo po-

staví doprostřed. Pak může hra začít, prostředník se začne točit s rukou napřáhnutou vpřed, potom se zastaví 

a řekne jednu z těchto možností: 

Billy Billy Bob = prostředník se snaží říct slovo Bob dřív než ten, na koho ukázal, pokud se mu to povede, tak 

se s ním vymění. 

Topinkovač = sousedi ukázaného hráče musí okolo tohoto hráče udělat kruh. Hráč, který stojí v tomto ko-

lečku, musí skákat jako topinka. 

Strom = vybraný hráč dá ruce nad hlavu a jeho sousedi se stávají pejsky. Pejsci musí zvednout nohu a strom 

počůrat (jen jako). 

Záchod = sousedi musí podobně jako u topinkovače udělat kruh, který představuje záchodovou mísu. Pak se 

ukázaný hráč do záchodu vyzvrací. 

Sultán = ukázaný hráč se začne ovívat rukou a sousedi se mu začnou klanět a říkat „ó, sultáne.“ 

Hotdog = sousedé vybraného hráče se obejmou okolo tohoto hráče. 

 

Krvavý koleno 

Hráči si zvolí dvě osoby ze svého středu, jeden bude krvavé koleno, druhý bude máma nebo táta a ostatní jsou 

děti. Krvavé koleno se schová někam, kde nebude vidět a toto místo je nyní kůlna. Pak se jedno z dětí jde do 

kůlny podívat, přiběhne s křikem a povídá mamince, že tam je krvavý koleno. Maminka se jde podívat a žádný 

koleno neuvidí a jde další, ten udělá to samé, pak udělá máma to samé, až přijde na poslední dítě, a to se 

domluví s krvavým kolenem na hodinu a potom začnou zpívat: První hodina odbyla a lampa ještě svítila. A až 

se dostane na domluvenou hodinu tak se zazpívá místo lampa ještě svítila, zazpívá lampa zhasla. 

 

 

 

                           Matyáš 6. A 
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Křest knihy Obrázkové pohádky 

 

Víte, že i knížky se křtí? Ne? Opravdu. Ne jako miminka, 

nezaváží se do peřinky a nepolévají se vodou. To ne ☺ 

Kniha se křtí šampaňským! To je takové bublinkaté pití 

pro maminky. A takového křtu se zúčastnily děti z dru-

hých tříd – třída 2.B na něm zahrála i divadlo.  

 

Knihu OBRÁZKOVÉ POHÁDKY napsala paní Jelínková 

a krásné obrázky, které v ní najdete jsou dílem paní 

Venduly Hegerové, která bydlí v Čelákovicích. Na konci 

knihy najdete i scénář k divadelní hře, kterou se děti 

z 2.B naučily, nazkoušely, a nakonec i zahrály na křtu 

knihy.  

Hra se jmenuje CHYŤTE PYTLÁKA. Je to příběh o tom, 

že v lese žijí lesní skřítkové, kteří ten les mají rádi, opat-

rují ho a chtějí mít všechno krásné, spokojená zvířátka. 

A právě pytlák jim tam chodí škodit. Jak příběh dopadne 

si můžete přečíst ve zmíněné knížce, nebo se přijít po-

dívat 12.12. do tělocvičny, kde druháci hru zahrají ještě 

pro kamarády z prvních a třetích tříd.  

 

 

Velkým zážitkem pro děti bylo setkání s paní ilustrátor-

kou i s paní spisovatelkou. Obrovskou radost nám ale 

udělal i pan Uhlíř, který si na nás udělal čas a přijel nás 

doprovodit na klavír. Nakonec zahrál i další svoje pís-

ničky a celý sál si tak mohl zazpívat.  

 

Paní Hegerová všem hercům objednala výborný čoko-

ládový dort, který všem moc chutnal. Její manžel upekl 

slaný štrúdl a maminka koláčky, takže jsme my – herci, 

určitě nestrádali ☺  Všichni herci také dostali na pa-

mátku knihu s věnováním.  

Divadlo hráli úplně všichni žáci, většina z nich měla dů-

ležitou roli skřítků, kteří nakonec les zachránili.  Byli 

tam ale i jiné role. Například hajný, který si dělal sta-

rosti, jak na pytláka. Hodní obyvatelé lesa jako rys Os-

trovid nebo hejkal, který většinu času na jevišti prospal. 

Naštěstí se ale vzbudil včas, i když se mu podařilo omy-

lem vystrašit dvě houbařky, které se lesem jen prochá-

zely. Nakonec zde byl i pytlák. Pytlák se snažil loupit    

a krást, na jaře měl chuť na zajíce, v zimě se mu za-

chtělo té nejkrásnější jedličky.  

 

 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

         POZVÁNKY                        

 
 
 
 
 
 
 
 
  

                                                                                      
 
Křest knihy byl spojený i s pomocí dětem, které nejsou zdravé. Konkrétně dětem, které trpí cystickou fibrózou.  Jsou 

to děti s vážným onemocněním dýchacích cest a trávicího ústrojí. Například jejich pot je 3krát slanější než náš. Tyto 

děti jsou velmi statečné, protože se své nemoci nikdy neuzdraví. Je nevyléčitelná. Jsme opravdu moc pyšní, že 

jsme i my, malí žáčci základní školy, mohly pomoci.  

Na závěr moc děkujeme všem rodičům, prarodičům, paní asistentce za spolupráci a pomoc, dětem z kroužku paní 

učitelky Báry za krásné kulisy a těšíme se na další akce.  

  Děti z 2. B a paní učitelkou Andreou Pánkovou  

 

 
POZVÁNKY NA AKCE ŠKOLY A MĚSTA ČELÁKOVICE 
 
CO BYLO 

 Jarmark po celé základní škole. Každá třída měla svůj stánek, kde prodávala výrobky. 
 

 Žáci se mohli nechat vyfotit se svým oblíbeným sportem. 
 

 Čokoládová štafeta mezi ročníky a poprvé šplh 100 metrů (20 x 5 m) na počest 100 let založení republiky. 
 
 
CO BUDE 

 Vánoční slavík 
  21. 12. v horní tělocvičně školy jen pro žáky ZŠ Komenského Čelákovice. 

Třídy II. Stupně se zúčastní pěvecké soutěže se třemi písněmi na dané téma. Výherce obdrží velký dort. 
 

 Lyžařský výcvik 
Každý rok pan učitel Miloš Bukač pořádá lyžařský výcvik v Krkonoších. Lyžařský výcvik je pro sedmé ročníky 
základní školy J. A. Komenského. Někteří žáci se naučí na lyžích a někteří žáci se zlepší v lyžování. Také 
žáci se zlepší v běžkách. 

 
 

 Noc s Andersenem ve škole 
Jako každý rok se pořádá noc s Andersenem. Noc s Andersenem bude 29.března 2019, žáci budou mít 
týmy a plnit úkoly a potom přespí ve škole v třídách. 
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    OMALOVÁNKY PRO I. STUPEŇ 
 
  

Vyber jednu možnost z nabídky 

 Jídlo, co jíte na Vánoce? 

1. Kapr s bramborovým salátem 

2. Řízek s bramborovým salátem 

3. Něco jiného 

 

 Vaše nejoblíbenější barva? 

1. modrá 

2. zelená 

3. žlutá 

4. červená 

5. bílá 

6. černá 

 

 

Pokud máte nápad na další anketu, NAPIŠTE NÁM NA E-MAIL: skupinacelakovice@seznam.cz 

 nebo pan učitel sbírá ankety. 

 

Vaši odpověď vybarvěte nebo zakroužkujte 

1) 1 2 3 

2)     1 2 3 4 5 6 

 

Elis 8. B 

mailto:skupinacelakovice@seznam.cz
mailto:skupinacelakovice@seznam.cz
mailto:skupinacelakovice@seznam.cz
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JAROSLAV SEIFERT 
 
 
 
Dobrý den, pane Seiferte. 
Dobrý den, vskutku dobrý. 
 
Můžeme začít s rozhovorem? 
Ano, můžeme. 
 
Kdy a kde jste se narodil? 
Narodil jsem se na Žižkově v dělnickém prostředí. Kdy, to si nepamatuji.  
 
Kde jste studoval a hlavně co? 
Vystudoval jsem 6 tříd klasického gymnázia, ale bohužel jsem nedostudoval. 
 
Co jste dělal, a jaké byly možnosti poté, co jste nedostudoval? 
Jako první možnost jsem viděl žurnalistiku, jelikož v té době to bylo docela populární povolání, ne-li koníček. 
 
Kde jste pracoval? 
Tak v Rudém právu, Sršatci a Reflektoru, což není myšleno jako přední světlo auta, nýbrž obrazový týdeník 
téhož jména. 
 
Měl jste nějaké dlouhodobé postavení ke společnosti?  
Ano. Zakotvil jsem se v S. D. K (Sociálnědemokratickém tisku), v roce 1994 jsem toho ale nechal. 
 
A co jste dělal poté? 
Překládal jsem. Konkrétně Bloka, Apollinaira a básníka Guramishvilliho. 
 
A je to vše, čím jste se zabýval? 
No, zhruba od roku 1950 se věnuji výhradně literární činnosti. 
 
Byl jste po celý život zdravý nebo vás sužovala nějaká nemoc? 
Ta druhá možnost je správně, protože kolem roku 1956 jsem, nevím, z jakých důvodů, byl postižen těžkou             
(a to nejen názvem) chorobou pohybového ústrojí. Ta mi během života znemožňovala významnější tvůrčí práci. 
 
Slyšel jsem, že jste získal nějakou cenu? 
Ano, Nobelovu cenu, roku 1984, a to jako prozatím jediný československý literární spisovatel. 
 
Co všechno jste napsal za díla? 
Pro začátek bych měl zmínit Zhasněte světla, Přílba hlíny atd. Většina mých děl se ovšem liší, a to díky 
jednotlivým obdobím. 
 
Děkuji Vám za rozhovor, to by z mé strany bylo vše. 
Já děkuji, lidé se o mně díky vám dozví více, než by si zjistili sami. 
 

 
 
 

Vladimír a Tobiáš 8. B 
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BORDER KOLIE 
Dožívá se v průměru 10 –17 let. Samec váží 14 – 20  kg a samice 12 - 19 kg. Výška dospělého samce je 48 - 

56 cm a samice měří 46 - 53 cm. Původ Border kolie je Anglie, Spojené království… je inteligentní… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PRAŽSKÝ KRYSAŘÍK 
Dožívá se v průměru 12 - 15 let (někdy i déle). Váží 1,5 – 3,5 kg dospělý jedinec. Měří 20 – 23 cm. Původ 

Pražského krysaříka je Česká republika. Je čilý… 

 

 
 

Pes Vin Matyáše ze 6. A 

 

Fenka Amy Terky ze 6. A 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
         REPORTÁŽ 
 
 
 
 
 

Reportáž o adventním jarmarku 

       V Základní škole J. A. Komenského Čelákovice se ve čtvrtek 29. listopadu 2018, v době od 16:00 do 18:30 

hodin, konal tradiční adventní jarmark.  

       Žáci prvního a druhého stupně prodávali výrobky, někteří dokonce i doma vlastnoručně upekly sladké a slané 

pochoutky. Až oči přecházely. Každá třída si vytvořila stánek před svojí třídou, dokonce i děti z prvních tříd. Ve 

školní jídelně se prodávalo občerstvení, hlavně chlebíčky a rolády od našich milých a šikovných kuchařek. Na 

prostranství před školou zpívali žáci s panem učitelem koledy a písničky, které navozovaly příjemnou předvánoční 

atmosféru. 

        Těžko odhadovat, kolik se vánočního jarmarku zúčastnilo dětí. Jedním slovem mnoho. A nejen dětí,                 

ale i maminek s kočárky, rodičů, babiček a dědečků.  Peníze, které žáci vydělali, jistě využije škola pro zkrášlení 

tříd či nákup nových pomůcek. 

        Co dodat na závěr? Jarmark se prostě vydařil. Všichni se už těšíme na Vánoce a prázdniny, a tak trochu i na 

další jarmark v roce. 

 

 

Elis 8. B 

 

 

BORDEAUXSKÁ DOGA 
Dožívá se v průměru 5 – 8 let. Samec a samice váží 54 – 65 kg. 

Výška dospělého samce je 60 – 67 cm a samice měří 57 – 65 cm. Původ Bordeauxské dogy je Francie. Tem-

perament: vyrovnaný, oddaný, nebojácný, bezkonfliktní… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
LABRADOR 
Dožívá se v průměru 10 – 14 let. Samec váží 29 – 36 kg a samice 25 - 32kg. Výška dospělého samce je 57 - 

62 cm a samice měří 55 – 60 cm. Původ Labradora je Newfoundland. Temperament: milý, inteligentní, důvě-

řivý… 

 

 

 

 

 

 

 

            Terka 6.A 

 

Fenka Agi Verči ze 6. C 

Amy a Jack  

Amálky ze 6. A 
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Ahoj všichni, 
 
Tato stránka zatím zůstává téměř prázdná. Proč? Protože v prvním čísle nechceme sami zasahovat do 
toho, co bychom rádi nechali hlavně na vás.  
Máme vizi, že by se zde mohla objevovat různá psaní žáků, ale i kantorů. Poděkování, otázky, nápady 
a mnoho dalšího, co by zde „na zdi“ mohlo zajímat nás všechny. 
Posílejte vše na redakční mail.  
 
 
Budeme se těšit 
 

Vaši spolužáci 
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Viktor a Honza 7. A                                POKRAČOVÁNÍ PŘÍŠTĚ 
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skupinacelakovice@seznam.cz (redakce) www.zscelakovice.cz (stránky školy) 
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